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D
e financiële dienstverlening ken ik 

van binnenuit. Ik ben jarenlang hypo-

theekadviseur geweest bij een redelijk 

groot advieskantoor. Wij gaven financië-

le dienstverlening in de breedste zin van 

het woord. Ik heb de groei van het kan-

toor en het aantal vestigingen meegemaakt. De impact 

gevoeld van de invoering van de Wfd, nu Wft. Sterker 

nog, door dat laatste ben ik me gaan verdiepen in com-

pliance, wat mij als compliance adviseur en auditor aan 

“HIER SNAP IK ECHT NIETS VAN”, HOOR 

IK MIJN COLLEGA ZEGGEN. “HOE KUN 

JE NU EEN ASSURANTIEPORTEFEUILLE 

KOPEN, ZONDER ER GOED ONDERZOEK 

NAAR TE DOEN?” SINDS IK VIJF JAAR 

GELEDEN BIJ EEN ADVOCATENKAN-

TOOR BEN GAAN WERKEN, LEER IK 

EEN ANDERE KANT VAN ZAKEN KEN-

NEN. DUE DILLIGENCE ONDERZOEK? 

IK HAD ER NOG NOOIT VAN GEHOORD. 

IK DACHT ALTIJD DAT JE PAS EEN AD-

VOCAAT NODIG HAD ALS JE AL IN DE 

PROBLEMEN ZIT. 

TEKST CHRISTEL VAN BOMMEL
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COMPLIANCE

Dat kan toch niet 
waar zijn...
de andere kant van de tafel heeft gebracht. Maar de ju-

ridische kant, die kende ik niet. 

 

Gelukkig maar, want dat betekent dat er geen ernstige 

narigheid is gebeurd. Maar dat had zo maar gekund, 

besef ik nu. Want ook het kantoor waar ik werkte nam 

wel eens een portefeuille over. Een relatie die met pen-

sioen ging en een kleine portefeuille had die hij graag 

bij ons wilde onderbrengen. Of een tip van een porte-

feuillemakelaar. Die vertelde dan wat voor mooie por-

tefeuille het betrof. “Echt iets voor jullie, een aanvulling 

op jullie organisatie.” De prijs werd berekend aan de 

hand van de doorloopprovisie. Er werd kennisgemaakt, 

een mooi compliment en een handdruk gegeven, en het 

contract werd getekend. 

Dus ik snap wel dat het zo gaat. Boekenonderzoek? 

Waarom? We kennen elkaar toch? En negen van de tien 

keer gaat het goed. Maar inmiddels heb ik in mijn hui-

dige functie dossiers voorbij zien komen waar je niet 

vrolijk van wordt. Van mensen die dachten een goede 

deal en goede afspraken te hebben gemaakt. Waar 

na een tijdje blijkt dat die toch niet zo goed zijn als 

gedacht. 

Ik heb meegewerkt aan due dilligence onderzoeken 

waar naar boven kwam dat adviezen niet op orde 

waren, met risico van een claim of boete. Waar vol-

machtpremies gebruikt waren voor de financiering 

van andere projecten, waar familieleden op de loonlijst 

stonden, waar producten waren gesloten terwijl er voor 

dat onderdeel geen vergunning is. De boete die je voor 

dat laatste kunt krijgen is enorm. 

Komt er echt zoveel bij kijken? Ja dus. Het zal niet met 

zo’n vaart lopen? Dat dacht ik ook. Niets is minder waar. 

In kleine details kunnen grote risico’s schuilen. Een 

mooie deal blijkt een kat in de zak. En het kost dan een 

hoop tijd, negatieve energie en geld om de zaak te kun-

nen redden. Als dat nog kan. Inmiddels weet ik: een 

advocaat is niet alleen nodig om je uit de problemen te 

halen, maar om (zoveel mogelijk) problemen te voorko-

men. ■

Christel van Bommel-Versluijs is compliance adviseur 

bij Polis Advocaten

‘Een advocaat is niet 
alleen nodig om je uit 

de problemen te halen, 
maar vooral om ze te 

voorkomen’


